
Folketingets Sundhedsudvalg har den 9. november 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 21 (L 45) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed be-
svares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Andersen (S).

Spørgsmål nr. 21:
”Ministeren bedes oplyse, om han vurderer at prisforskellen mellem behand-
ling med friske og optøede æg kan medføre en øget efterspørgsel på behand-
ling med optøede æg på trods af, at denne behandling er mindre effektiv og 
mere belastende for kvinden end behandling med friske æg?”

Svar:
I anledning af spørgsmålet har jeg indhentet nedenstående udtalelse fra 
Sundhedsstyrelsen, som jeg kan henholde mig til:

”Behandling med frosne-optøede æg i naturlig cyklus er ikke mere belastende 
for kvinden, som det forudsættes i spørgsmålet, men er mindre belastende for 
kvinden. Succes-raten per cyklus er som anført lavere, men resultaterne bliver 
stadigt bedre bl.a. i kraft af bedre udvælgelse af æg, som er egnede.

Det tilføjes, at Sundhedsstyrelsen allerede i sin nuværende Vejledning om læ-
gers anvendelse af kunstig befrugtning mv. anbefaler, at behandling med evt. 
nedfrosne overskydende æg i naturlig cyklus som regel forsøges før en ny be-
handlingscyklus med hormonstimulation og ægudtagning mv. kommer på tale. 
Der er således ikke tale om et uønsket alternativ.”
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